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Készült: Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete Jóléti Bizottságának 

2017. március 6-án 17:00 órai kezdettel tartott NYÍLT rendes üléséről 

 

Helye:      Szentendrei Közös Önkormányzati Hivatal Tárgyaló terme 
 

 

Jelen vannak:  

 

A Jóléti Bizottság részéről: 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök 

Fülöp Zsolt  bizottsági tag 

Kiss Ádám  bizottsági tag 

Kiss Károlyné  bizottsági tag 

 

Szentendrei Közös Önkormányzati Hivatal részéről: 

 

 Petricskó Zoltán  általános alpolgármester 

 Bán Edit szervezési ügyintéző 

 

Meghívottak: 

 

Gerőcs Katalin  Egészséges Városért Közalapítvány Kuratórium elnök 

Kecskésné Sipos Andrea  Gondozási Központ Szentendre intézményvezető 

 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Köszönti a Bizottságot, megállapítja, hogy a Jóléti Bizottság 

határozatképes, jelen van 4 fő. Javasolja a napirendi pontok sorrendjének módosítását, mely 

szerint 1. napirendi pontként a meghívó szerinti 4. napirendi pontot: „az Egészséges Városért 

Közalapítvány támogatásáról”, 2. napirendi pontként a meghívó szerinti 6. napirendi 

pontot: „a Gondozási Központ Szentendre módosított Szakmai Programjának és 

Szervezeti és Működési Szabályzatának jóváhagyásáról” készült előterjesztést javasolja 

megtárgyalni, a többi napirendi pontot pedig a meghívó sorrendjében javasolja megtárgyalni. 

Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás a napirenddel kapcsolatban, felkéri a bizottság tagjait, 

hogy szavazzanak a módosított napirend elfogadásáról.  
 

 
 

A Jóléti Bizottság egybehangzó (4) igen szavazattal a napirendet elfogadja. 
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NAPIREND 

 

  Cím Típusa Előterjesztő Előkészítő 

1. 
Az Egészséges Városért 

Közalapítvány támogatásáról 
Előterjesztés 

Petricskó Zoltán 

általános 

alpolgármester 

dr. Ligetfalvi Kinga 

2. 

A Gondozási Központ Szentendre 

módosított Szakmai Programjának és 

Szervezeti és Működési 

Szabályzatának jóváhagyásáról 

Előterjesztés 

Petricskó Zoltán 

általános 

alpolgármester 

Baráthné dr. Ulicsák 

Mária 

3.   

T.7. 

A pénzbeli és természetbeni szociális 

és gyermekvédelmi ellátásokról szóló 

5/2015. (II.17.) önkormányzati 

rendelet módosításáról szóló 

…/2017. (…) önkormányzati rendelet 

elfogadásáról 

Előterjesztés 

Petricskó Zoltán 

általános 

alpolgármester 

Pintér Ádám 

bizottsági elnök 

Horváth Győző 

képviselő 

dr. Ligetfalvi Kinga 

4. 
A 2017. évi "Jó tanuló - jó sportoló 

díj" pályázati kiírása tárgyában 
Előterjesztés 

Petricskó Zoltán 

általános 

alpolgármester 

Soltész Emese 

5. 
Az oktatási célokra elkülönített 

keretösszeg felhasználásáról 
Előterjesztés 

Petricskó Zoltán 

általános 

alpolgármester 

Soltész Emese 

6. 

Szentendre Város Önkormányzat 

Püspökmajor Lakótelepi 

Bölcsődéjének módosított Szervezeti 

és Működési Szabályzata 

jóváhagyásáról 

Előterjesztés 

Petricskó Zoltán 

általános 

alpolgármester 

Baráthné dr. Ulicsák 

Mária 

  Egyebek       

 

 

 

1. Előterjesztés az Egészséges Városért Közalapítvány támogatásáról 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Ismerteti az előterjesztésben foglaltakat. Elmondja, hogy idén 

egy kicsivel korábban tárgyalja a bizottság az Egészséges Városért Közalapítvány 

támogatásáról szóló előterjesztést. Felkéri Gerőcs Katalint, az Egészséges Városért 

Közalapítvány Kuratóriumának elnökét, hogy röviden ismertesse, hogy miért volt erre most 

szükség, és milyen pályázatokat kívánnak benyújtani idén. 

  

Dombay Zsolt bizottsági tag megérkezett az ülésterembe, a Jóléti Bizottság jelenlévő 

tagjainak létszáma 5 fő. 

 

Gerőcs Katalin Egészséges Városért Közalapítvány Kuratórium elnök: Megköszöni a 

meghívást. Az időrend tekintetében elmondja, hogy ez igazából naptárfüggő, de általában 

mindig a márciusi bizottsági ülésre készítik elő ezt az előzetes beterjesztést. Ezúttal konkrétan 

az volt a fő oka, hogy azt a támogatási összeget, amit elnyertek a kábítószer prevenciós 

pályázaton tavaly - decemberben írták alá a szerződést, és - elvileg decemberben kellett volna 
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megkapniuk, de az az érdekes helyzet állt elő, hogy a Nemzeti Rehabilitációs és Szociális 

Hivatal (a továbbiakban: NRSZH) megszűnt - részben jogutódlással, részben jogutód nélkül. 

Az NRSZH volt a pályázatkiíró és a pályázatkezelő. Ily módon leállt ez az ügy - egy aláírt 

szerződésük van az NRSZH-val, de ugyanakkor a Magyar Államkincstár nem fizeti ki a már 

nem jogos pályázati pénzeket. Ez volt tehát egy tárcaközi probléma. Hozzáteszi, hogy 

megkapták már azt a tájékoztató levelet, arról, hogy elküldték az aláírt szerződéseket. 

Megjegyzi, hogy egyrészt a Közalapítványnak eddig is finanszíroznia kellett valamelyest, 

próbáltak azért, amit lehetett visszafogni, de azért voltak kiadások – gyakorlatilag sikerült 

felélniük azt a biztonsági tartalékot, amely mindig van a következő támogatásig. Igazából 

ezért is sürgős most ez, hogy ezt a lyukat be tudják tömni. Másrészt, április 8-án lesz az 

Egészségnap a V-8-ban – újra egy nagy egészségnap, amelyhez szintén valamely tőkét kell, 

hogy rakjanak. Ezenkívül terveznek egy iskolai látásszűrés programot április-májusban, 

melyet tavaly is megrendeztek már a Rákóczi iskolában egy továbbtanulási ügy miatt, hogy a 

komputer mit ront a gyerekeken. Kiderült, hogy a megvizsgált tanulók 50%-ánál van 

valamilyen eltérés szemészetileg - ezt is finanszírozni szükséges, és van még néhány ilyen 

apró dolog, és a működéshez is szükséges. Továbbá elmondja, hogy szó volt a legutóbbi 

Egészségügyi munkacsoporti összejövetelen arról - illetve ez ügyben a társadalmi 

egyeztetéseken is túl vannak már -, hogy kiírnak márciusban három nagy pályázatot, melyek 

közül az egyik az egészségfejlesztési irodáról fog szólni, melyet Dr. Pázmány Annamária 

SZEI Intézményvezető Asszonnyal már elég régóta szeretnének megvalósítani. Hozzáteszi, 

hogy az Intézményvezető Asszony teljes mértékben támogatja ezt az elképzelést, melyet 

érdemes lenne megvalósítani. Ez konkrétan 90 millió Ft-os összegű pályázati támogatást 

jelentene, ami azért fontos, mert a lakosság felé egy rendes-szervezett betegút rendszert - egy 

jól orientált, jó szolgáltatási rendszert tudnának ezzel még jobban kiépíteni, és e tekintetben 

van szerepe a Közalapítványnak abban, hogy bizonyos részfeladatok a népegészségügy-

egészségfejlesztés területén, amelyeket eddig is végeztek, rájuk lesz majd - mint közfeladat - 

testálva. Vannak továbbá olyan bizonyos összegek, amelyeket most még előre nem látnak, de 

ki kell majd fizetni. Az volt a Kuratóriumnak is a meglátása, hogy legyen azért annyi 

tartalékuk, amelyből ha bármi ilyesmi van, ezeket is ki tudják fizetni - Közalapítvány lévén 

könnyebben ki tudnak fizetni hasonló dolgokat, mint akár az önkormányzat, vagy akármilyen 

más intézmény. Alapvetően ez az, ami előrehozza aktuálisan a kérést. Megemlíti, hogy három 

jó dolgot szeretne még elmondani. Az egyik, hogy az elmúlt héten járt Pécsen, az Európai 

Egészséges Városok Világkongresszusán, amit Pécs városa - mint projektváros kapott meg. 

Szentendre is szerepel - az Egészséges Városért Közalapítványon keresztül azon a WHO 

listán, amelyen Európai Egészséges Városként már több mint 100 város szerepel. Szentendre 

is az Európai Egészséges Városok Hálózatának tagja. Elmondja, hogy van egy új főnökük, Dr. 

Piroska Östlin (szül. Dancs Piroska), akinek tudomása szerint alpolgármester volt 

Pócsmegyeren az édesapja. Dancs Piroska Szentendrére járt - még a régi Móricz Zsigmond 

Gimnáziumba, az öccse pedig a szentendrei Barcsay iskolába. Megjegyzi, hogy Dr. Piroska 

Östlin akkor angolul elmondta, hogy mennyire büszke arra, hogy Szentendrére járt iskolába. 

Ebből kifolyólag ősszel egy koordinátori értekezletet szerveznek, melyre szeretnék majd 

meghívni.  

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Érdeklődik, hogy Dr. Piroska Östlin beszél-e magyarul. 

 

Gerőcs Katalin Egészséges Városért Közalapítvány Kuratórium elnök: Elmondja, hogy 

Dr. Piroska Östlin tökéletesen beszél magyarul, csak a Világkongresszus nemzetközi nyelve 

az angol volt. A plenáris előadás megnyitásakor így kezdte, hogy Szentendre… – ez a jó hír! 

Továbbá elmondja, hogy a másik olyan dolog, amiről szeretne még beszélni az az, hogy 

megkapta a Közalapítvány újabb két évre, illetve most így átvitt évekre, így harmadik évre azt 

az akkreditált jogosítványt, amely arról szól, hogy a Nemzeti Egészségfejlesztési Intézet ad 
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egy tanúsítványt, egy akkreditációt az iskolai egészségfejlesztési programokra. Jogilag, a 

törvény szerint senki nem mehet - idegen be az iskolákba, igazából a Rendőrség se nagyon 

mehetne be a bűnmegelőzési és egyéb programjaival, viszont a Közalapítványon keresztül ez 

megvalósítható, hiszen ezek a dolgok lettek beépítve a kábítószer prevenciós előadásokba, a 

drámafoglalkozásba, a pszichológiai foglalkozásokba. Jelenleg is vannak már ilyen 

pszichológiai jellegű foglalkozások négy helyi általános iskolában, illetve a Móricz 

Gimnáziumban folyik egy színjátszó-drámapedagógiai rész, valamint a Rákóczi iskolában és 

a Petzelt iskolában, ahová szintén városi gyerekek járnak, és igazából nekik van a leginkább 

szükségük - a korai iskolai elhagyás, agresszió, erőszak, devianciák miatt - ezekre a 

pszichológiai foglalkozásokra, hogy ily módon is próbáljanak meg segíteni rajtuk. Beszámol 

továbbá arról, hogy a hivatalos betegjogi munkájának mindennapi őrlődését felfüggesztette, 

foglalkozik még azért betegbiztonsággal és egyebekkel, de több ideje van erre az ügyre, ezért 

sok mindent tervez megvalósítani. Megemlíti még, hogy a harmadik dolog, amit el szeretne 

mondani - Solymosi Helénával ezt már leegyeztették, hogy a Városi Gyereknapra nem tud 

sajnos jönni az egészségvédelmi szűrőprogram speciális prevenciós szűrőkamionja - Tarlós 

István Budapest főpolgármestere a fővárosban két napra már lefoglalta a kamiont, viszont az 

Ister Napok kétnapos rendezvényre, péntek-szombatra már előre sikerült lefoglalni, és akkor 

jön az egészség kamion!   

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Megköszöni a hozzászólást. Hozzáfűzi, hogy örül a jó 

híreknek. Kérdés, hozzászólás nem lévén, javasolja, hogy fogadják el az önkormányzati 

támogatást a Közalapítványnak, céljaik megvalósításának segítése érdekében. Felkéri a 

bizottsági tagokat, hogy szavazzanak a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szentendre Város Képviselő-testületének Jóléti Bizottsága (5) igen szavazattal az alábbi 

határozatokat hozza: 
 

21/2017. (III. 6.) JB sz. határozat 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének Jóléti Bizottsága Szentendre Város 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 22/2016. (IX.13.) önkormányzati 

rendelet 3/c. sz. melléklet a képviselő-testület által a bizottságra átruházott hatáskörök 10. 

pontja alapján úgy dönt, hogy a Város 2017. évi költségvetéséről szóló 5/2017. (II.21.) 

önkormányzati rendelet 8. sz. mellékletében II. Célfeladatok 2. Egészségügy során tervezett 

előirányzat terhére 2 millió forint támogatást nyújt az Egészséges Városért Közalapítvány 

számára.  

 

Felelős: általános alpolgármester  

Határidő: azonnal 

A végrehajtásért közvetlenül felelős: Közgazdasági Iroda, a szerződés előkészítéséért: Jogi 

Iroda 

 

 

 

2. Előterjesztés a Gondozási Központ Szentendre módosított Szakmai Programjának és 

Szervezeti és Működési Szabályzatának jóváhagyásáról 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Ismerteti az előterjesztésben foglaltakat. Megkéri Kecskésné 

Sipos Andreát, hogy a Szakmai Program és a Szervezeti és Működési Szabályzat 

vonatkozásában emelje ki a legfontosabb módosulásokat.  
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Kecskésné Sipos Andrea Gondozási Központ Szentendre intézményvezető: A házi 

segítségnyújtásban, hogy ne legyen várólistájuk, egy fél és egy egész házi gondozói státusz 

került létrehozásra és a költségvetésben elfogadásra, és ennek megfelelően ezt beépítették a 

Szakmai Programjukba és a Szervezeti és Működési Szabályzatukba is. A tavalyi évben is 

szükség volt erre a másfél állásra, ezt úgy oldották meg, hogy megbízási szerződéssel vettek 

fel 8 órás jogviszonyba egy gondozónőt, és van egy kollégájuk, aki még fél állásban elvállalta 

ezt a feladatot. 2017. január 1-jétől nem volt költségvetésük, nem volt még elfogadva ez az 

anyaguk, fél lábon álltak eddig ezzel, tehát problémáik voltak, de ezáltal megoldódik. 

Továbbá elmondja, hogy egy új adminisztrátor segítő, napi 4 órás státusz került létrehozásra. 

Ennek oka az, hogy a belső ellenőr már évek óta emlegette, hogy kellene egy kontroll pont, 

minekután egy pénzkezelő adminisztrátoruk van, aki összegyűjti az idősektől a térítési díjat, ő 

elmegy a bankba. Az ellenőrzés abban merült ki, hogy szúrópróba szerint zajlott, de a belső 

ellenőr ezzel nem elégedett meg, kért egy plusz embert, aki összegyűjti a térítési díjat, 

behozza a pénzkezelő adminisztrátornak - mint egy kontrolling pont, és ezáltal nem fordulhat 

elő a pénzcsalás, vagy a sikkasztás gyanúja sem. Hozzáteszi, hogy eddig ezt soha nem 

tapasztalta, de azt látta, hogy a pénzkezelő adminisztrátoruk napi 8 órán túlmenően naponta, 

illetve hétvégére is hazavitte a munkáit - úgyhogy ezt nem igazán látta megoldásnak, ezért 

került beépítésre ez szintén az anyagba. Tavaly a területi védőnőknél a csoportvezető védőnő 

lemondott, összeültek az ÁNTSZ vezető védőnőjével, aki a szakmai ellenőrzését végzi a 

védőnőknek, és úgy döntöttek, hogy összevonják a területi és az iskolai védőnőket. Beszámol 

arról, hogy az iskolai védőnők közül találtak egy e feladat ellátására alkalmas védőnőt, aki jól 

együtt tud működni a védőnőkkel, kellő diplomáciával rendelkezik. Már 2017. január 1-jétől 

így működtetik, tekintettel arra, hogy 2016. december 31-én lemondott a területi védőnőknél a 

csoportvezető védőnő. Úgy látja, hogy működőképes a dolog, és ügyes a kolléga. Továbbá 

elmondja, hogy megszűnt az Országos Betegjogi és Dokumentációs Központ, helyette az 

Integrált Jogvédelmi Szolgálat van, ezt is úgy látta, hogy azonnal módosítani kell. A betegjogi 

képviselőjük személye is sajnos változott, ezt is módosítani kellett. Előfordult több helyen az 

anyagban, hogy még az ÁNTSZ szerepelt benne, bár így emlegetik még a köztudatban, de 

tudják, hogy a Pest Megyei Kormányhivatal Szentendrei Járási Intézetéről van szó. 2016. 

december 31-ével megszűnt az Országos Egészségbiztosítási Pénztár (OEP), helyette Nemzeti 

Egészségbiztosítási Alapkezelőként működik tovább, ez is módosításra került. Az előző 

anyagokban még Máltai Szeretetszolgálat volt a módszertani központjuk, mely Nemzeti 

Rehabilitációs és Szociális Hivatal (NRSZH) lett, s miután leadta az anyagot, megtudta, hogy 

megint változik, emiatt tehát a Szakmai Programot majd ismételten módosítaniuk kell. A 

Magyar Államkincstárnál változtak a kormányzati funkciószámok, szakfeladat számok, az 

előző anyagban még a régi szerepelt - ezt rendbe tette. A Petzelt iskolánál volt névváltás, 

fenntartó váltás, a Barcsay iskola neve is változott, Szentendrei Barcsay Jenő Általános Iskola 

lett, mert kiderült, hogy az országban több Barcsay iskola is van, továbbá a Móricz Zsigmond 

Gimnázium is már Szentendrei Móricz Zsigmond Gimnázium, ezeket is bejelölte 

módosításra. Ha valaki nagyon aprólékosan olvasta, a közfoglalkoztatott nagyobb hangsúllyal 

szerepel az anyagban. Két közfoglalkoztatottjuk van, akik az étkeztetésnél segítenek, és már 

nagyon-nagyon hiányolták őket a múlt héten is. A közfoglalkoztatottakat is tehát teljes értékű 

munkaerőknek tartják, ezért sokszor őket a megbeszélésekre is behívják, mert előfordul, hogy 

velük is egyeztetniük kell, mert e nélkül nem működne - ezt is fontosnak tartotta, hogy ez így 

kiemelődjön. Kiemelésre került továbbá, hogy a házi segítségnyújtás két nagy ágra lett 

felosztva, és ezáltal a normatívájuk is. Régen házi gondozásnak hívták, és csak egy normatíva 

volt. Amit nagyon fájlaltak, mert itt a városban mondható, hogy nagyon sok a betegek közül 

ágyban fekvő - akit pelenkáznak, fürdetnek, etetnek, illetve kómás beteg, vagy végstádiumú 

rákos beteg, míg az ország más területein könnyű munkát keresnek a gondozónők és a 

gondozási központok. Ez úgy módosult, hogy van egy értékelő adatlap és egy kérdéssor, 

amelyet kitöltenek az idősekre vonatkozóan, és ez alapján kiderül, hogy személyi gondozásra 
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vagy szociális segítésre szorul. A személyi gondozásra szorul az, aki nagyon-nagyon beteg, 

ennek jól megemelték a normatíváját, míg van olyan, hogy szociális segítés - mely alatt 

értendő például az, ha a bevásárlásban kell segíteni, vagy beszélgetniük kell -, ennek pedig 

lecsökkentették a normatíváját. A szentendrei Gondozási Központban, éves átlagban - 

körülbelül 90 ilyen megállapodásuk van házi gondozásra, ezek közül előfordul olyan is, hogy 

valaki kéri az egyik nap, a másik nap nem, vagy például, hogy valakit elkezdtek gondozni 

keddtől, és csütörtökön meghalt, tehát így - óriási nagy létszámot látnak el egy évben. 

Hozzáteszi, hogy nagy átlagban - ha az ellátottak számát elosztják a különböző 

mutatószámokkal, akkor azt az eredményt kapják, hogy - 40 ellátott közül 38 személyi 

gondozásra szorul (tehát ágyban fekvő) és 2 szociális segítésük van. E témában tehát - a 

normatívák tekintetében elmondható, hogy jól jártak, viszont bent hagyta a jogszabály azt, 

hogy a szociális segítéseket - azaz az ellátottal való beszélgetést, bevásárlást - 

közfoglalkoztatottak is elláthatják. Megjegyzi, hogy ezt érdekesnek tartja, mert a szentendrei 

Gondozási Központban a két közfoglalkoztatott az étkeztetésben - takarítás, ebédosztás - 

segít, de ha kiküldene egy idős ember otthonába egy közfoglalkoztatottat, nem vállalna érte 

felelősséget, sem azért, hogy mit fog mondani, sem azért, hogy hogyan mondja, mert egy 

hangsúly, egy hanglejtés kell sokszor, hogy lelket öntsenek valakibe. Általában ezek a 

szociális segítések - bevásárlás, beszélgetés -, amiből a fent említett átlag szerint kettő van, de 

éves átlagban jóval több ember érintett ebben, közülük sokan általában skizofréniában 

szenvednek, illetve depressziósak, tehát azt gondolja, hogy itt egyetlen egy szó is elég lenne 

ahhoz, hogy valamit csináljanak magukkal. Sokszor azt is meggondolják, hogy melyik 

kolléga menjen ki hozzájuk, hogy ki van éppen olyan hangulatban, ki tudja kezelni ezeket a 

helyzeteket és ki nem, mert nem mindegy. A szakmai ülésükön, a múlt héten megkérdezte az 

NRSZH-s kollégákat is, hogy a jelenlévők közül mely szociális intézmény alkalmaz ilyen 

feladatokra közfoglalkoztatottakat, és gyakorlatilag egy szolgáltató jelentkezett, hogy 

szociális segítésre közfoglalkoztatottat alkalmaz, az országban sehol máshol nem. 

Elképzelhető, hogy a jogszabályalkotó ki is veszi majd ezt a részt a jogszabályból, mert bátor 

gondolat volt. Hozzáteszi, hogy személy szerint úgy gondolja, hogy az idős ember otthonában 

az anyagi dolgaiért, és hogy mit tesz a gondozottal, aki ott van nem is tudna felelősséget 

vállalni, tehát a Gondozási Központ nevében nem küldene ki közfoglalkoztatottat és 

egyáltalán nem is tartja ezt jó ötletnek. A következő, ami miatt módosítani kellett az az, hogy 

volt rá igény, illetve jelzés, hogy a gondozottak közül néhányan a térítési díjat átutalással 

szeretnék kifizetni. Ily módon belekerült ez is a Szakmai Programba, egyeztetett a 

Közgazdasági Irodával, hogy ne legyen emiatt fennakadás, és ennek a módját is leírta, hogy 

hogyan fog ez történni, és azt gondolja, hogy ez meg is fog így oldódni. Megkérdezték az 

összes ellátottat és hárman jelezték, hogy szeretnék a banki átutalás lehetőségét választani. 

Hozzáfűzi, hogy a kolléganőnek fájt a szíve, mert volt azok közül, aki nála fizetett 

hozzátartozó, vagy akinek gondnokság alatt van a hozzátartozója. Hozzátesz, hogy jobban 

figyelnek majd rájuk - itt elsősorban a téli krízis időszakra gondol, ha bemennek esetleg a 

Gondozási Központba az ebédért, vagy az ételkihordó kollégák kiszállítják az ebédet, jobban 

nézzenek rá ekkor - ezekben a krízis időkben az idős emberekre, ez is egyfajta kontaktnak 

számított, amikor bement, megkérdezték például tőle, hogy hogy van, mi történt. Elmondása 

szerint ez is működni fog, kiegészítették ezzel az anyagot. Továbbá a statisztikai és ellátotti 

létszámok is aktualizálásra kerültek az anyagban, ez is fontos volt. Nem került még viszont 

bele az anyagba a normál étrenden kívül a Városi Szolgáltató Nonprofit Zrt. által biztosított 

diétás ebédek igénybevételi lehetősége. Nagyon örült, hogy ezt leírhatta, hogy van rá 

lehetőség. Egyre több cukorbeteg van, de aki már a rendszerükben volt, és felajánlották nekik, 

nem akartak váltani, mintha nem tudja, hogy milyen lenne az a cukorbetegeknek a diétás 

étrendje, pedig próbálták azért őket rábeszélni. Ennek is a módját muszáj volt, hogy beleírja 

az anyagba, mert előfordult, hogy valaki úgy gondolta, hogy fogyókúrázni fog ezzel és igényli 

- tehát muszáj volt valahogyan ezt azért bekalibrálni, hogy csakis zárójelentéssel lehetséges. 
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Készítettek egy formanyomtatványt, hogy átadhatják a zárójelentést a dietetikusnak, hogy 

megnézze, aki igényli, valóban jogosult-e rá, valóban cukorbeteg - adjanak mögé friss 

papírokat, zárójelentést -, mert ez nem olcsó, tehát, hogy ezek mind beszabályozódjanak. Az 

is bekerült az anyagba, hogy „az ügyeink intézése” - akár a Gondozási Központban az Idősek 

Klubja idősek nappali ellátásában, vagy a házi gondozásban. Továbbá, az, hogy „kompetencia 

határainkon belül” - ezt azért tartotta fontosnak, mert egyre több az a hozzátartozó, aki 

külföldön lakik, vagy az ország másik felében, és úgy felosztják a Gondozási Központnak a 

feladatot, hogy szó szerint nem tudnak intézkedni az ügyben. Volt olyan hozzátartozó, aki 

kérte, hogy intézzék el, hogy a gondozott bekerüljön a Kiskovácsi Kórház fizetős részébe - itt 

az ügyintézéshez vagy hozzátartozót kérnek, vagy gondnokot, vagy törvényes képviselőt. 

Egyre több ilyen helyzetük van, hogy külföldről telefonálgatnak és osztják a feladatokat, 

melyet a Gondozási Központ részéről bőszen meg is csinálnak, de vannak határaik, főleg az 

ilyen bentlakásos intézmények felé történő ügyintézésben, rögtön a hozzátartozót kérik - 

viszont ennek az ügyintézési módja is bekerült az anyagba. Megtalálható az anyagban továbbá 

az ebéd lemondásának a módja - ez részletesen, mert itt olyan problémáik vannak, hogy 

voltak olyanok, akik nem mondták le az ebédet, viszont nem is akartak fizetni érte, és ott állt 

az ebédjük. Sokat nem fognak tudni segíteni ezzel a helyzeten, mert azért egy pszichiátriai 

betegnek hiába magyarázzák azt, hogy ezt így, vagy úgy kellett volna, viszont mégiscsak így 

azért legalább oda tudják tenni, hogy ha ki kell fizetni. Az Idősek Klubja házirendjét is a Klub 

vezetőjével újra átnézték, egy-két ponton módosítottak - elsősorban az együttélési szabályok 

betartása érdekében. A demens klubjuk működik már évek óta, és nekik is ez egy tanulási 

folyamat, sokszor éri őket meglepetés - lehetne tehát könyvet írni arról, hogy hogyan kezeljék 

a demenseket, és hogy hogyan adjanak tanácsot a hozzátartozóknak. Egy vagy két olyan 

esetük volt összesen, amióta működik a demens klubjuk, hogy egyszerűen nem lehetett bent 

tartaniuk az idős embert magatartásbeli probléma miatt, mert például fellöki a többieket, tehát 

a gondozók mellett a többi gondozottra is veszélyes volt. Ez például bekerült a házirendbe, 

hogy ha ön- vagy közveszélyes, akkor van az a határ - a Gondozási Központban próbálnak 

mindent megtenni, és mindent meg is tesznek, de azért van egy határ. Hozzáteszi, hogy nehéz 

ilyen esetben elmondani azt a hozzátartozónak, hogy a gondozott túl van a kompetencia 

határukon és a többi gondozott biztonsága érdekében nem vállalhatják a gondozását. Ilyenkor 

azt javasolják, hogy a mentálhigiéniára menjenek vissza, azért a gyógyszerek tudnak azért 

csodákat művelni, valaki nagyon felfokozott lesz, valaki lelassul - ilyenkor mindig 

tájékoztatják a hozzátartozót arról, hogy milyen állapotban van az idős ember, a Gondozási 

Központban a gondozók mit tapasztalnak, illetve a hozzátartozók is elmondják, hogy ők mit 

tapasztaltak. Nem engedik el az idős embert azért olyan könnyen, de előfordulhat, hogy ez a 

helyzet áll elő. Beszámol továbbá arról, hogy nagyon örül annak, hogy az étkeztetésre is 

készült egy házirend, mint mondotta elsősorban azért, mert valaki úgy gondolja, hogy nem 

mondja le az ebédjét, és akkor nem is kell fizetnie, tehát ez véleménye nem így működik. 

Továbbá egyre több olyan idős van, illetve nem is csak idős, mert fiatalabb is előfordulhat a 

betegsége miatt, hogy bemegy a Gondozási Központba és megebédel az étkezőben, de ott 

viszont valamiféle kulturáltság azért kell hozzá. Előfordult, és voltak mindig is hajléktalanok, 

de őket azért már szocializálták, úgy gondolja. Minimum az, hogy menjenek el fürödni, ha 

nem tudnak egyedül, akkor mindig felajánlják, hogy ebben is segítenek - vásároltak, hoztak 

be tusfürdőt, törülközőt, tehát minden rendelkezésre áll. A hajléktalanokra ez általában nem 

vonatkozik, ők szót fogadnak, de egy-két kóbor ember azért előfordul, aki otthonról - a 

lakásából jön és olyan antiszociálisan és nem kulturáltan, hogy úgy érezte, hogy erre is egy 

házirendet kellett kialakítani. Mint mondotta, a házi segítségnyújtásban jogszabály változás 

volt, és kimondottan be kellett rakniuk a Szakmai Programjukba és a Szervezeti és Működési 

Szabályzatukba ezeket, hogy milyen szolgáltatás elemek vannak, ezeket úgy találta jónak, 

hogy szó szerint idézte a jogszabályból, és úgy került bele, hogy a szociális segítésen belül, 

illetve a személyi gondozáson belül milyen feladatokat lát el a gondozónő. Ehhez van a 
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kollégáknak tevékenység naplójuk, régebben gondozási naplónak hívták, mert a gondozás az 

az, amelyet a gondozó a gondozott otthonában végez, tevékenység pedig, amelyet a gondozott 

otthonában és az ő érdekében végez - ügyintézés, hivatalos dolgok intézése, ELMŰ, 

bevásárlás, bármi ilyesmi. Erre különösen odafigyelnek a módszertanosok. Részletesen fel 

kellett sorolniuk, hogy ebben a két kategóriába a gondozó milyen feladatokat végez – ezeket 

összegyűjtötte, de folyamatosan változnak a jogszabályok és ezeknek megfelelően 

természetesen módosulhat ez a lista. Úgy gondolja, hogy az elmúlt évek tapasztalata alapján 

ez így reformálásra szorult. 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Megköszöni Kecskésné Sipos Andreának, a Gondozási 

Központ Szentendre intézményvezetőjének a részletes tájékoztatást és a dokumentációk 

előkészítésében végzett munkáját. Kérdés, hozzászólás nem lévén, felkéri a bizottsági tagokat, 

hogy szavazzanak a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szentendre Város Képviselő-testületének Jóléti Bizottsága (5) igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozza: 

 

22/2017. (III. 6.) JB sz. határozat 

 

Szentendre Város Önkormányzat Jóléti Bizottsága Szentendre Város Önkormányzatának 

Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 22/2016. (IX.13.) önkormányzati rendelet 3/c sz. 

mellékletének a Képviselő-testület által a Bizottságra átruházott hatáskörök 1. pontja alapján a 

Gondozási Központ Szentendre módosított Szervezeti és Működési Szabályzatát és Szakmai 

Programját a határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: azonnal 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: Közigazgatási és Adó Iroda 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Megköszöni Kecskésné Sipos Andreának, a Gondozási 

Központ Szentendre intézményvezetőjének, továbbá Gerőcs Katalinnak, az Egészséges 

Városért Közalapítvány elnökének az ülésen való részvételt. 

 

 

 

3.  Előterjesztés a pénzbeli és természetbeni szociális és gyermekvédelmi ellátásokról szóló 

5/2015. (II.17.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló …/2017. (…) 

önkormányzati rendelet elfogadásáról 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Ismerteti az előterjesztésben foglaltakat. Említi, hogy erről 

már az előző bizottsági ülésen a költségvetéssel kapcsolatban beszéltek, hogy emelik a 

szociális kiadásokra fordítható összegeket - szinte mindent dupláztak, amely önkormányzati 

hatáskörbe tartozik, a többihez viszont nem lehetett hozzányúlni, mert az állami feladatkör, de 

amiben tudnak, abban megpróbálnak segíteni. 

 

Petricskó Zoltán általános alpolgármester: Hozzáteszi, hogy a költségvetésben van erre a 

célra 3 millió Ft. Számtalan olyan eset volt, amikor nem részesülhettek támogatásba azok a 

rászorultak, akik bejöttek hozzá fogadóórára egészségügyi és egyéb panasszal. Úgy döntött, 

hogy beszélnek róla, hogy nagyon jó lenne ezekkel az emberekkel is foglalkozni, mert nagyon 
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sok egészségügyi panasszal és egyéb problémával érkeztek hozzá. Ez a keret arra lenne - a 

Jóléti Bizottság döntene róla, hogy azoknak a rászorulóknak is tudjanak támogatást nyújtani, 

akik már nem férnek bele ebbe a keretbe.  

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Kérdése a bizottsági tagokhoz, hogy van-e egyéb 

hozzászólás. 

 

Petricskó Zoltán általános alpolgármester: Elmondja, hogy a bizottsági tagokat szeretné 

még arról tájékoztatni, hogy tavaly volt egy tüdő transzplantációs eset, és holnap megy 

meglátogatni a beteget, visz egy kis ajándékot és gratulál, hogy egy ilyen műtéten túl van. A 

tüdő transzplantációjához a HEP (Helyi Esélyegyenlőségi Program) keretből tudtak segítséget 

nyújtani, mert a szociális rendszerbe nem fért már bele. Nagyon örül annak, hogy a műtét 

sikerült és az úr most már jól van, egészséges!  

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: A bizottsági tagok részéről egyéb kérdés, hozzászólás, 

javaslat nem lévén, kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés megtárgyalásra és elfogadásra 

javasolásáról. 

 

Szentendre Város Képviselő-testületének Jóléti Bizottsága (5) igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozza: 

 

23/2017. (III. 6.) JB sz. határozat 
 

Szentendre Város Képviselő-testületének Jóléti Bizottsága megtárgyalta a Szentendre 

Város Önkormányzat Képviselő-testületének a pénzbeli és természetbeni szociális és 

gyermekvédelmi ellátásokról szóló 5/2015. (II.17.) önkormányzati rendelet 

módosításáról szóló …/2017. (…) önkormányzati rendelet elfogadásáról készült 

előterjesztést, azt a Képviselő-testületnek megtárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

 

 

4. Előterjesztés a 2017. évi "Jó tanuló - jó sportoló díj" pályázati kiírása tárgyában 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Ismerteti az előterjesztésben foglaltakat. Kérdés, észrevétel 

nem lévén, kéri, hogy szavazzanak egyből az előterjesztés határozati javaslatának 

elfogadásáról. 

 

 

Szentendre Város Képviselő-testületének Jóléti Bizottsága (5) igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozza: 

 

24/2017. (III. 6.) JB sz. határozat 
 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének Jóléti Bizottsága az Önkormányzat 

testnevelési és sport feladatairól szóló 32/2007. (VI.15.) Önk. számú rendelete 7. § (3) 

bekezdése, valamint Szentendre Város Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 22/2016. (IX.13.) önkormányzati rendelet 3/c. sz. mellékletének a Képviselő-testület 

által a Jóléti Bizottságra átruházott hatáskörök 12. pontja alapján kiírja a 2017. évi „Jó tanuló 

– jó sportoló” díjról szóló pályázatot, a határozat melléklete szerinti tartalommal. 
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Felelős: Jóléti Bizottság elnöke 

Határidő: azonnal 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: Társadalmi kapcsolatok referens 
 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

 

5. Előterjesztés az oktatási célokra elkülönített keretösszeg felhasználásáról 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Ismerteti az előterjesztésben foglaltakat. Említi, hogy a 

költségvetésből az oktatási célokra elkülönített 2 millió Ft-os összegből a Rákóczi Szövetség 

részére a felvidéki gyerekek magyarországi iskolaválasztását segítő programra nyújtandó 

támogatásról lenne szó. 

 

Petricskó Zoltán általános alpolgármester: Elmondja, hogy a program keretén belül nem 

csak a felvidéki, hanem az összes határon túli gyermek magyarországi iskolaválasztását 

támogatják, tehát ez egy program - Kárpátaljától egész Erdélyen át, melyet minden évben 

támogatnak. Ebből az összegből a gyerekek iskolai beiratkozását finanszírozza a Rákóczi 

Szövetség.    

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Megjegyzi, hogy ugyanarról a programról lehet szó, amelyet 

korábban a polgármesteri keretből támogattak mindig. Említi, hogy a 150.000 Ft-os 

támogatási összeg az Életfa Alapítvány pedagógusok továbbképzési programjaihoz, 

tanulmányi útjaihoz nyújt támogatást. 

 

Petricskó Zoltán általános alpolgármester: Elmondja, hogy e program keretén belül a 

pedagógusok Kárpátaljára utaznak ki, felkeresik azokat a református óvodákat és azokat a 

magyar óvodákat, ahol még magyar ajkú gyermekekkel folyik az oktatás, és egyben visznek 

egy programot, amellyel a magyar gyermekeket tovább lehet képezni, tulajdonképpen egy 

tanulmányútra mennének ki, és ezt támogatják, amennyiben a határozati javaslatot a bizottság 

tagjai elfogadják.  

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Egyéb kérdés, észrevétel nem lévén, javasolja, hogy 

szavazzanak a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szentendre Város Képviselő-testületének Jóléti Bizottsága (5) igen szavazattal az alábbi 

határozatokat hozza: 
 

 25/2017. (III. 6.) JB sz. határozat 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének Jóléti Bizottsága  

1. Szentendre Város Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

22/2016. (IX.13.) önkormányzati rendelet 3/c. sz. melléklet a képviselő-testület által a 

bizottságra átruházott hatáskörök 10. pontja alapján úgy dönt, hogy a Város 2017. évi 

költségvetéséről szóló 5/2017. (II.21.) önkormányzati rendelet 8. sz. mellékletében az 

oktatási célokra tervezett 2.000.000 Ft előirányzat terhére 

- a Rákóczi Szövetség részére, a felvidéki gyerekek magyarországi iskolaválasztását 

segítő programjának támogatására 100.000 Ft támogatást nyújt, 
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- az Életfa Alapítvány részére, pedagógusok továbbképzési programjaihoz tanulmányi 

út és szakmai napok támogatására 150.000 Ft támogatást nyújt. 

2. Felkéri a Polgármestert a támogatási szerződések megkötésére.  

 

Felelős: Általános alpolgármester 

Határidő: azonnal 

Végrehajtásért felelős: Közgazdasági Iroda, Polgármesteri Kabinet 

 

 

 

6. Előterjesztés Szentendre Város Önkormányzat Püspökmajor Lakótelepi Bölcsődéjének 

módosított Szervezeti és Működési Szabályzata jóváhagyásáról 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Ismerteti az előterjesztésben foglaltakat. Megjegyzi, hogy a 

Püspökmajor Lakótelepi Bölcsőde Szervezeti és Működési Szabályzata tekintetében nem volt 

azért olyan bőséges módosítani való, mint amennyi a Gondozási Központ Szervezeti és 

Működési Szabályzatát illetően volt az előzőekben hallható.  

 

Kiss Károlyné bizottsági tag: Említi, hogy a Püspökmajor Lakótelepi Bölcsődébe fel kellett 

venni még egy kisgyermeknevelő dolgozót. 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Megjegyzi, hogy a Pest Megyei Kormányhivatal javasolta ezt 

az SzMSz módosítást. Hozzáteszi, hogy ebből a szempontból ez is csak egy formális dolog. 

Egyéb kérdés nem lévén, kéri a bizottsági tagokat, hogy szavazzanak az előterjesztéssel 

kapcsolatos határozati javaslatról. 

 

 

Szentendre Város Képviselő-testületének Jóléti Bizottsága (5) igen szavazattal az alábbi 

határozatokat hozza: 

 

26/2017. (III. 6.) JB sz. határozat 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének Jóléti Bizottsága Szentendre Város 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 22/2016. (IX.13.) önkormányzati 

rendelet 3/c sz. mellékletének a Képviselő-testület által a Bizottságra átruházott hatáskörök 1. 

pontja alapján a Püspökmajor lakótelepi Bölcsőde módosított szervezeti és működési 

szabályzatát a határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: azonnal 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: Közigazgatási és Adó Iroda 

 
A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

 

Egyebek 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Érdeklődik, hogy egyebek témában a Bizottság tagjai közül 

akar-e valaki felszólalni.  
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Petricskó Zoltán általános alpolgármester: Elmondja, hogy szeretné még a bizottság tagjait 

tájékoztatni arról, hogy volt kint a hajléktalanszállón, vitt ajándékot a hajléktalanoknak, 

melynek nagyon örültek. Egyszerűen, ami ott zajlik munka, nagyon szívbemarkoló - majd két 

óra hosszán át, amíg ott volt beszélt a hajléktalanokkal és megrázó történeteket hallott, ezért 

kéri a bizottság tagjait, hogy mindenkit arra kérjenek, hogy támogassák a hajléktalanszállót, 

mert rájuk fér - nagyon jó tapasztalatokat kapott, rengeteg adományt kapnak, nagyon örülnek 

neki. Továbbá elmondja, hogy tisztasági meszelést fog kezdeményezni újra - annak ellenére, 

hogy teljesen új nyílászárók vannak, de gyakorlatilag nem lehet velük dűlőre jutni, a 

zuhanyzóban nem nyitják ki maguk után az ablakot, nem szellőztetnek - így penészesedik a 

fal, ezért egy tisztasági meszelést fog oda kezdeményezni. 

 

Kiss Károlyné bizottsági tag: Kérdezi, hogy a hajléktalanszállón nem tudnak erre esetleg 

jobban odafigyelni, hogy szellőztessenek.  

 

Petricskó Zoltán általános alpolgármester: Elmondja, hogy van, aki ott ki tud szellőztetni, 

de nappal nincsenek ott, és reggel, miután lezuhanyoznak, elmennek, úgy hagyják, nem 

nyitják ki maguk után az ablakot, nincs idejük arra, hogy rendesen kiszellőztessenek. Meg 

fogják tehát még vizsgálni azt, hogy nem lehetne-e oda egy szellőztető berendezést beépíteni. 

Hozzáteszi, hogy ottjártakor a hajléktalanok elmondták, hogy nagyon jól érezték magukat ott 

télen, nem volt annyira hideg, úgyhogy köszönnek szépen mindent! 

 

Pintér Ádám bizottsági elnök: Megállapítja, hogy nincs az Egyebekhez több észrevétel. 

Megköszöni a bizottsági ülésen való részvételt. Tájékoztatja a bizottsági tagokat, hogy ezen 

ülésről készített jegyzőkönyvet személye mellett Kiss Károlyné bizottsági tagnak kell aláírnia.  

 

Több napirendi pont nem lévén az elnök 17:30 órakor bezárja az ülést. 

 

 

K.m.f. 

 

 

Kiss Károlyné  Pintér Ádám 

bizottsági tag   bizottsági elnök  


